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Vi er stadig ved en skillevej

Kære Byrødder i Rebild Kommune

Sortebakkeskolens forældrebestyrelse har med bekymring læst de forslag, der er vedr. besparelser
på skoleområdet og har følgende kommentar: Vi har forståelse for, at kommunen mangler penge og
derfor skal spare, men vores folkeskoler står ved en skillevej.

Der er to muligheder, og det er ikke sikkert, at der er mulighed for at vælge om, hvis vi først går ud
ad den forkerte vej. Den ene vej består af ekstra spare-øvelser for kommunens skolebørn; vi lukker
helt ned for lejrskoler, for bibliotekstjeneste og aktiviteter ud af huset. Sådanne aktiviteter koster
nemlig en lille smule; måske til en bus eller måske til en entrebillet.

Til gengæld er det aktiviteter, som gør skolegangen og læringen nærværende, hvilket gavner alle
eleverne, men oftest de svageste elever, for hvem alverdens kundskaber ikke naturligt findes i en
bog; eller for de elever som ikke i deres hjem præsenteres for dette.

Yderligere konsekvenser øger også risikoen for, at de elever, der kommer fra de mest
ressourcestærke hjem, vælger et andet tilbud end kommunens folkeskoler. Nogle steder er det
attraktivt at krydse kommunegrænsen. Andre steder er der fri- og privatskoler i støbeskeen, og dette
alternativ bliver mere og mere attraktivt, jo dybere vi stikker sparekniven i folkeskolens vitale dele.

Den anden vej synes derfor noget mere tillokkende; vi skal ikke skære dybere i skolens budgetter; at
vi er landets billigste folkeskole, betyder at der allerede er skåret tilstrækkeligt dybt.

Vi har en god folkeskole med dygtige elever og et engageret personale; lad os passe godt på det.

Venlig hilsen Skolebestyrelsen på Sortebakkeskolen




